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Pad dinara u odnosu na evro proteklih dana svakako nije njegov istorijski minimumPad dinara u odnosu na evro proteklih dana svakako nije njegov istorijski minimumPad dinara u odnosu na evro proteklih dana svakako nije njegov istorijski minimumPad dinara u odnosu na evro proteklih dana svakako nije njegov istorijski minimum

Spiker:
Dinar stagnira posle  trodnevnog uzastopnog pada prema evru. Danas će biti slabiji za manje od  jedne
pare. Zvanični srednji kurs  iznosi 116,74 dinara za  jedan evro. Pad dinara u odnosu na evro proteklih
dana svakako nije njegov istorijski minimum, kaže ekonomist Ivan Nikolić i podseća na leto 2012. kada
smo  imali  nižu  vrednost  dinara.  Nikolić  smatra  da  je  slabljenje  domaće  valute  ovog  puta  posledica
zaduživanja države emisijom deviznih hartija od vrednosti.
Ivan Nikolić:
Ne mali dinarski  iznos, znači dinarska  likvidnost  je oslobođena. Reč  je o oko 30 milijardi dinara prošle
nedelje, kažem vam, sa ambicijom tih  investitora da tu dinarsku  likvidnost pretvore u deviznu kako bi
više zaradili. S obzirom da  je država ponudila samo 4,8 posto na  te papire  i da  je aukcija prošla  tako
kako je prošla ja očekujem da će se stvari vratiti na stanje kakvo smo imali prošle nedelje. Da se vratim
samo na generalnu ocenu. Znači, mi  imamo režim rukovođenog fluktuiranja, mi nemamo fiksni devizni
kurs,  te se rukovodstvo banke, čak  i optuživano prethodnih meseci da drži čvrst dinar, nerealno čvrst.
Ova dešavanja praktično to demantuju.
Spiker:
Koji je to raspon oscilacija koji može da se toleriše kada je u pitanju slabljenje dinara?
Ivan Nikolić:
One se zaista mere u desetinama para. Znači, to nije ništa bitno. Ne bi me čudilo da imamo sada jednu
povratnu tendenciju jačanja dinara, pa da se on vrati opet na neke nivoe koje smo imali prošle nedelje,
ili  nedeljama  ranije.  Ništa  senzacionalno  se  ne  dešava.  Stanje  je,  ja  mislim,  potpuno  uobičajeno  i
pogotovo uobičajeno  za ove  letnje mesece,  kada  imamo  i  taj  sezonski  efekat veće kupovine deviza,  s
obzirom da ljudi  idu na godišnji odmor. Mada se u jednoj meri to  i potire sa dolaskom stranih turista  i
gastabajtera  u  zemlju.  Kada  pogledate  stanje  u,  recimo,  tom  platnom  bilansu,  gde  se  statistički
evidentiraju  transakcije  sa  inostranstvom,  videće  se  da  smo  gotovo  sve  bliži  ravnoteži.  Nikada manji
deficit,  to će ove godine biti manje od četiri posto BDPa. Kada pogledate po mesecima, evo poslednji
overeni podatak, taj deficit, čini mi se u maju, 40  i nešto miliona evra je bio. To je ništa u odnosu na
neke prethodne godine. To je upravo posledica, jednostavno pad standarda, nemogućnost da se previše
troši na uvoznu robu, što je imalo efekta, naravno, na potpunu i stagnaciju uvoza. Imamo s druge strane
porast izvoza. Jeste privreda slaba, ali s aspekta tih pokazatelja eksterne likvidnosti, solventnosti mislim
da smo u vrlo, rekao bih, dobroj poziciji.
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